
 
 

24.juni 2019 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Vi har fået en viden om, at det er svært for de kræftsyge og uhelbredeligt syge kræft-

patienter at skaffe cannabisolie. Hvad skyldes dette problem? Hvilke planer har 

Naalakkersuisut for at afhjælpe dette problem? 

 

2. Hvilke forhindringer er der for at give tilladelse til de syge og smerteramte som ønsker 

at bruge cannabis? 

 

3. Hvis cannabis skal blive lettere tilgængelig for dem som virkelig har brug for den, 

hvordan skal indsatsen så foregå? 

 

4. Skal den kunne købes af alle i Grønland:  

 

A: Hvis svaret er nej: Hvilke begrundelser er der for dette? 

 

5. Hvilke planer har Naalakkersuisut for at gøre det nemmere for alle at få fat på canna-

bis som lægemiddel? Har Naalakkersuisut f.eks. planer om at gøre det nemmere til-

gængeligt og mere åbent, hvis man selv vil betale for det?  

 

6. Hvilke tiltag skønner Naalakkersuisut der skal til for, at flere kan have nytte af at 

bruge cannabisen som medicin i Grønland?  

 
 

(Medlem af Inatsisartut, Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Vi er vidende om og det er med stor sorg at må vi konstatere at sygdommen kræft rammer 

mange i vort land, og et stigende antal dør af den, så mange at dette må betegnes som en 

“katastrofe” for landet. 

 

Ud over denne sygdom er leddegigt også ofte forekommende og forårsager varige smerter. 

 
Fælles for disse to sygdomme er dette; at de syge har behov for medicinsk cannabis og efter-

spørger det. Kort sagt fordi cannabis har en afslappende og smertelindrende effekt. 

 

I resten af verdenen har man tilladt og åbnet op for brugen af medicinsk cannabis, i en grad at 

mange stater har gjort det lettere at dyrke planten cannabis, f.eks. i Canada og blandt vore 

stammefrænder. 

 

Af den grund vil jeg gerne vide, hvad Naalakkersuisut har af planer ift. dette.  

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage 
 


